
فرار رو به جلوي وزير 
اظهارنظر قاطع وزير ورزش در خصوص مدال هاي احتمالي در المپيك 
ريو آب پاكي را روي دست ورزشكاران و اهالي ورزش ريخت. در فاصله 
شش ماه تا آغاز المپيك 2016 نفر اول ورزش ايران به جاي بالا بردن 
روحيه المپين ها و مربيان المپيكي فرار رو به جلو را در دستور كار قرار 
داده تا در صورت ناكامي كاروان ورزشي كش��ورمان در ريو براي دفاع 

كردن از خود توجيهي داشته باشد. 
گفت و گوي دكتر گودرزي با يكي از برنامه هاي ورزشي تلويزيون اگرچه 
مي توانس��ت اميد را به تيم ها و نفرات اعزامي به ريو تزريق كند اما در 
نهايت همه از زبان آقاي وزير شنيدند كه در اين دوره عملًا نبايد زياد 
منتظر كسب مدال هاي رنگارنگ و طنين انداز شدن سرود كشورمان 
باش��يم. با گذشت س��ه س��ال و نيم از المپيك لندن هنوز هم خاطره 
موفقيت هاي پرتعداد ورزشكاران اعزامي از خاطر مردم نرفته است، به 
ويژه خاطره مدال هاي خوشرنگ كشتي گيران كه متأسفانه اين روزها 
دست اندركاران و ملي پوشان اين رشته گلايه هاي زيادي از كمبودها 
دارند. در حالي كه تلاش ها براي افزايش سهميه هاي المپيك از سوي 
ملي پوش��ان ايراني همچنان ادامه دارد گودرزي در خوشبينانه ترين 
حالت نويد تنها شش مدال و در نگاهي »خيلي« خوشبينانه قول هفت 
تا هشت مدال را به مردم ورزش دوست كش��ور داد! اين صحبت ها را 
كسي مطرح كرده كه رشد و ترقي ورزش ايران يكي از شعارهاي اصلي 

او پيش و پس از انتخابش به عنوان وزير ورزش بوده است. 
هرچند با توجه به انتقادهاي ورزشكاران، مربيان و مديران فدراسيون ها 
پيش از اظهارات صريح گودرزي هم بس��ياري از كارشناسان در مورد 
افت احتمالي و ش��ديد تعداد مدال هاي كش��ورمان در المپيك پيش 
رو هش��دار داده بودند اما  اي كاش آقاي وزير به تعدادي از علل كاهش 
مدال ها هم سخن مي گفت. المپين هاي ايراني در آوردگاه لندن فراتر از 
انتظار ظاهر شدند و حسابي خوش درخشيدند تا جايي كه با كسب 12 
مدال رنگارنگ مسئولان وقت ورزش را شوكه كردند. بايد به اين نكته 
اشاره كرد كه موفقيت در لندن و كس��ب بهترين نتيجه تاريخ ورزش 
ايران در المپيك اتفاقي نبود. در حالي كه كمبود بودجه و مش��كلات 
مالي معمولاً يكي از دغدغه هاي اصلي مديران ورزش��ي است، در سال 
المپيك لندن شاهد مديريت اين كمبودها از سوي مسئولان بوديم. ولي 
در حال حاضر و در فاصله اندك باقي مانده تا المپيك ريو هنوز رؤساي 
فدراسيون ها از نرسيدن پول و فراهم نشدن شرايط مطلوب )نه ايده آل( 
مي نالند. گودرزي در حالي از اختصاص بخش اعظمي از بودجه ورزش 
به رش��ته هاي المپيكي صحبت مي كند كه همه مي دانيم موفقيت در 
المپيك و حتي كسب سهميه نيازمند طي كردن پروسه اي طولاني مدت 
است، پروسه اي كه از ابتداي امسال شروع ش��ده و تزريق پول در سال 
95 در بسياري از موارد ممكن است حكم نوشدارو پس از مرگ سهراب 
را داشته باشد. موفقيت هاي اخير تيراندازي در كسب عناوين مختلف و 
رسيدن به پنج سهميه المپيك آن هم باتوجه به كمبودهاي اين رشته 
جاي تقدير فراوان دارد. بد نيست اشاره كنيم كه تيم ملي تيراندازي با 

داشتن پنج المپين همچنان از نداشتن فشنگ كافي رنج مي برد!
بايد به وزير ورزش حق داد كه انتظاراتش را از مدال آوري ورزشكاران مان 
در ريو به حداقل رس��انده چراكه نفر اول ورزش مان است و بهتر و بيشتر از 
هركسي از وضعيت حاكم بر اردوهاي آماده سازي اميدهاي مدال در المپيك 
خبر دارد. منتها بايد به دكتر گودرزي اين نكته را گوشزد كنيم كه جامعه 
ورزش و مردم به اين راحتي پايين آوردن سطح انتظارات را نخواهند پذيرفت. 
بدون شك تكيه بر بهانه  هميشگي كمبود بودجه آن هم به خاطر تحريم هاي 

ظالمانه نه كارشناسان را قانع مي كند و نه حتي مردم كوچه و بازار. 
پول و پشتوانه خوب مالي به همان اندازه در پيشرفت ورزش را تأثيرگذار 
است كه مديريت و نظارت بر نحوه تقسيم و هزينه كردن پول هاي بيت المال 
نقش دارد. نصف شدن تعداد مدال ها در المپيك 2016 موضوع مهمي است 
كه به هيچ وجه نمي توان از كنار آن به سادگي گذشت. افكار عمومي منتظر 

توضيحات بيشتر وزير ورزش و همكارانش در اين باره مي ماند.

 منچستر، صحنه رويارويي
پپ و مورينيو مي شود!

خبرهايي كه اين روزها از شهر منچستر به گوش مي رسد مؤيد اين 
است كه اين شهر در فصل آينده رقابت  هاي ليگ برتر جزيره صحنه 
رويارويي نوستالوژيك دو مربي است؛ دو مردي كه جدال هايشان 
از اسپانيا و ال كلاسيكو آغاز ش�د و حالا به نظر مي رسد قرار است 
از فصل آينده در دربي بزرگ شهر منچستر مقابل هم قرار گيرند. 
صحبت از پپ گوارديولا و خوزه مورينيو است، علاقه مندان به فوتبال حتماً 
هنوز هم خاطرات جدال  هاي اين دو در قامت سرمربيان بارسا و رئال مادريد 
را در خاطر دارند؛ ديدارهايي كه علاوه بر حساسيت در ميدان مسابقه از 

حساسيت و حاشيه  هاي بالايي هم در روي نيمكت برخوردار بود. 
دوشنبه هفته قبل خبر توافق و حضور گوارديولا در منچسترسيتي روي 
خروجي خبرگزاري ها قرار گرفت؛ خبري كه هر چند هنوز به صورت قطعي 
در نيامده ولي تكذيب هم نشده است تا همه پپ را سرمربي فصل آينده 
سيتي قلمداد كنند اين در حالي بود كه پيش از انتشار اين خبر شنيده 
مي شد كه منچستر يونايتد هم خواهان به خدمت گرفتن سرمربي فعلي 
بايرن مونيخ است، اما رسانه اي شدن اين خبر باعث شد تا حالا يونايتدها 
مصمم تر از قبل به دنبال جذب رقيب بي چ��ون و چراي گوارديولا براي 

نيمكت خود و براي عقب نماندن از همشهري شان باشند. 
رسانه  هاي انگليس��ي طي چند روز گذش��ته از توافق باشگاه منچستر 
يونايتد با مورينيو خبر دادند و اعلام كردند اين مربي فصل آينده هدايت 

شياطين سرخ را بر عهده خواهد داشت. 
منچستر يونايتد كه بعد از خداحافظي سرآلكس فرگوسن هنوز نتوانسته 
به آن تيم پرقدرت چند سال قبل تبديل شود و جانشيني مناسب براي 
فرگوس��ن پيدا كند قصد دارد با به كارگيري مورينيو كه اتفاقاً در زمان 
حضور فرگوسن رابطه خوبي هم با او داش��ت دوباره اوج بگيرد،  جالب 
اينكه هواداران منچستر نيز در يك نظرسنجي علاقه زياد خود را به مربي 
پرتغالي اعلام كرده اند و معتقدند كه مورينيو تنها كسي است كه مي تواند 

جاي فرگوسن را پر كند. 
در خصوص اخبار رسيده از توافق مورينيو و منچستر يونايتد هم وضعيت 
درست مانند تيم همش��هري اس��ت، خبرها به صورت قطعي و نهايي 
نيست اما تكذيب هم نمي شود تا تمام مسائل و حرف ها و خبرها حاكي 
از آن باشد كه بايد در فصل آينده شاهد جدال  هاي تماشايي مورينيو و 

گوارديولا در دربي منچستر باشيم. 
  بارسا و سويا در فينال جام حذفي اسپانيا!

كمتر كس��ي تصور مي كرد والنس��يا در زمين خود اي��ن چنين مقهور 
قدرت نمايي آبي و اناري  هاي بارسا شود. در اينكه قدرت شاگردان انريكه، به 
خصوص در خط حمله فراتر از تصور بود شكي وجود نداشت و خلق نتيجه 7 
بر صفر در ديدار رفت مرحله نيمه نهايي جام حذفي اسپانيا آن هم در زمين 

والنسيا را كمتر كسي مي توانست تصور كند. 
مردان انريكه در ش��بي به يادماندني با درخشش مسي و سوارز 7 گل در 
دروازه والنسيا كاشتند تا از همان چهارشنبه شب جشن صعود به فينال را 
برگزار كنند مسي سه و سوارز چهار گل زدند تا گري نويل، سرمربي والنسيا 

تلخ ترين شب تاريخ فوتبال خود را تجربه كند. 
ستاره سابق منچستر يونايتد پس از اين شكست گفت: »راحت نخواهم 
خوابيد،  آنچه در زمين ديدم آزار دهنده بود، نمي توانم باور كنم، هواداران 
والنسيا مستحق چنين نتيجه اي نيستند. من يكي از تلخ ترين شب  هاي 
زندگي خود را پشت سر گذاش��تم، ما حتي قبل از 10 نفره شدن بازنده 
بازي بوديم، بد بوديم و هيچ عذر و بهانه اي نداريم، من به كناره گيري فكر 

نمي كنم ولي اين سران والنسيا هستند كه تصميم مي گيرند.«
لوئيز انريكه، س��رمربي بارس��ا هم پس از اين پيروزي و مسجل شدن 
حضور بارس��ا در فينال جام حذفي گفت: »دوس��ت ندارم حريف را در 
چنين وضعيتي ببينم اما ما تنها خواستيم كه روي فوتبال تمركز كنيم 
و از بازي اي كه به نمايش مي گذاريم لذت ببريم.  ما تنها به پيروزي فكر 
مي كنيم، بايد خود را آماده ديدار برگش��ت كنيم و از بازي خود نهايت 
لذت را ببريم. در خصوص نيمار هم بايد بگويم او به پيشرفت خود ادامه 
مي دهد. او بازيكن پرتلاشي است، فوتبال بازي اشتباهات است و ممكن 

است اين اشتباهات براي هر بازيكني اتفاق بيفتد.«
در ديگر بازي مرحله رفت نيمه نهايي جام حذفي اسپانيا سويا با چهار 
گل ميهمان خود سلتاويگو را شكست داد تا گام بلندي براي حضور در 

فينال مقابل بارسلونا بردارد. 

نگاه مثبت مي تواند به معن�اي پيمودن نيمي از 
مسير باشد كه اگر در كنار تلاش و كوشش قرار 
گيرد، نتايج مثبتي در پي خواهد داشت. اما نگاه 
وزير ورزش در اين اندك زمان باقي مانده تا المپيك 
هنوز هم به اين رويداد مهم ورزشي مثبت نيست. 
ورزش دنيا، اين روزها در تلاش و تكاپو براي بهترين 
اس��تفاده از اندك ماه هاي باقيمانده تا رقابت هاي 
المپيك ريو است؛ رقابت هايي كه حضور پرقدرت 
در آن به معناي رس��يدن به نتايجي بهتر و پربار تر 
است، در حالي كه در ايران، هنوز به زعم بسياري از 

كارشناسان و ورزشي ها، جو المپيكي نيست. 
هر چند نمي توان منكر تلاش ورزشكاران براي كسب 
سهميه در المپيك ريو بود، اما رفتارها و صحبت هاي 
ضد و نقيض در اين رابط��ه مي تواند تأثيرات منفي 
زيادي داشته باشد. وزير ورزش در اين فرصت شش 
ماهه تا المپيك هنوز هم به اين رقابت ها بدبين است 
و نمي تواند با اطمينان از موفقيت هاي كاروان ايران 

در ريو سخني به ميان آورد و هر بار كه در اين راستا 
صحبت مي كند، صحبت هايش مأيوس كننده است 
كه نشان از بي اعتمادي به كاروان اعزامي به المپيك 
2016 دارد.  وزير ورزش و جوانان هر بار در ارزيابي 
خود از رقابت هاي ريو به اين مسئله تأكيد مي كند 
ك��ه كاروان ايران نمي تواند بيش از هش��ت مدال از 
اين رقابت ها كس��ب كند. حال آنكه انتظار مي رود 
المپيكي هاي ايران در ريو،  عملكردي درخشان تر از 
لندن داشته باشند؛ انتظاري كه گويي در مخيله وزير 
ورزش و جوانان نمي گنجد: »تاكنون 33 س��هميه 
گرفتيم كه در اين ميان 27 س��هميه آقايان و شش 
سهميه بانوان كسب كرده اند كه اميدواريم تا شروع 
سال جديد از لحاظ تعداد سهميه به حدنصاب دوره 
قبل برس��يم. اما نمي توانيم به اندازه دور قبل مدال 
بگيريم. ما در دوره قبل 12 مدال گرفتيم. با احتساب 
سال 2012 بر اساس روندي كه بعد از پيروزي انقلاب 
داشتيم ميانگين هر دوره چهار و نيم مدال است. اگر 

بخواهيم اين آمار را بدون احتساب جهش ناگهاني 
كسب مدال در سال 2012 بررسي كنيم، ميانگين 
كسب مدال سه و نيم اس��ت. عدد چهار و نيم با نگاه 
علمي قابل تكرار است اما اگر خوشبينانه بگوييم شش 
مدال و اگر خيلي خوشبينانه تر نگاه كنيم كسب هفت 
يا هشت مدال هم مي توان در نظر گرفت اما از اين رقم 
تجاوز نخواهد شد. البته در خيلي رشته ها بر حسب 
اتفاقات و تغييراتي كه صورت مي گيرد ممكن است 
برخي اتفاقات خاصي بيفتد. نبايد جامعه را بيش از حد 
خوشبين كنيم و صحبت هايي بيان كنيم كه منطبق 
با عقل نباشد. بايد واقعيات را در نظر گرفت. البته اين 
مسئله نبايد مانع تلاش بيشتر ما شود. « گودرزي در 
حالي مثل هميشه بدبينانه ترين نگاه را به كسب مدال 
كاروان ايران دارد كه در سال هايي كه كاروان ايران 
راهي المپيك شده شاهد چنين نگاهي نبوده ايم. حتي 
زماني كه كاروان ايران كمترين مدال را كسب كرده 
نيز متوليان ورزش با نگاهي مثبت و اميدوارانه كاروان 

ايران را راهي كرده اند اما وزير ورزش و جوانان گويا 
قصدي براي تغيير ديدگاه خود در اين راستا ندارد. 
حتي حالا كه مي گويد با توج��ه به رديف بودجه اي 
كه دولت براي ورزش در س��ال 95 در نظر گرفته و 
اين مبلغ مي تواند محدوديت ه��اي زيادي را از بين 
ببرد: »شرايط اعزام به المپيك از لحاظ مالي فراهم 
شده و براي فدراس��يون هاي ورزشي امسال حدود 
85 ميليارد بودجه اختصاص پيدا كرده و بودجه اي 
را كه دول��ت داده به فدراس��يون ها و در ازاي حقوق 
ورزشكاران پرداخت كرديم. خوشبختانه دولت هم 
در بودجه 95 مبلغ قابل توجهي را براي ورزش لحاظ 
كرده كه باعث كمتر شدن محدوديت هاي ما مي شود 
و به نظرم فدراسيون ها مي توانند برنامه هاي خود را 
محقق كنند. سال 2016 مختص به المپيك است. 
ما بايد بخش اعظم بودج��ه را اختصاص به المپيك 
بدهيم اما مطمئن��اً ديگران را نادي��ده نمي  گيريم. 
تلاش مي كنيم سطح كمك هايمان را افزايش دهيم 
همانطور كه گفتم دولت هم عدد خوبي در نظر گرفته 
است. همچنين قرار است رئيس جمهور در اسفند ماه 
در جمع ورزشكاران حاضر شود و از آنها تجليل كند 
كه اين مس��ئله مي تواند در روحيه كاروان نيز تأثير 

بسزايي داشته باشد. «
درست برخلاف گودرزي،  س��يدعبدي افتخاري، 
مديركل دفتر برنامه ريزي و نظ��ارت وزارت ورزش 
اعتقاد دارد در حال حاضر ش��رايط فدراسيون هاي 
المپيكي از المپيك لندن هم بهتر اس��ت: »اگر چه 
برخي مربي��ان از جمله بنا كه اعتقاد دارد ش��رايط 
و امكانات مناسب نيس��ت و اعتراض هايي را دارند 
اما شرايط مانند المپيك لندن و حتي بهتر هم است. 
به جاي بحث باي��د كاري كنيم كه چنين مباحثي 
در جلسات خصوصي مطرح ش��ود نه در رسانه ها. 
من به بنا احترام مي گذارم؛ او ش��خصي توانمند و 
دوست داش��تني اس��ت، ما هم تلاش مي كنيم تا 
مشكلات رفع ش��ود. فدراسيون ها ش��رايط خوبي 
دارند و تا الان 33 سهميه ايران قطعي شده و تا اوايل 
تيرماه هم مي توانيم س��هميه بگيريم. وزير ورزش 
نگاه ويژه اي دارد و معاونان هم به اردوها سركش��ي 
مي كنند. رقابت مهمي پيش رو است كه اميدواريم 
سهميه و مدال هاي خوبي بگيريم.« هر چند كه شايد 
نوع نگاه مديركل دفتر برنامه ريزي و نظارت وزارت 
ورزش كه با نگاه وزي��ر ورزش به طور كلي متفاوت 
است ممكن است فقط براي مخالفت و ايستادن برابر 

معترضاني چون بنا باشد. 
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 رفع نواقص مهم ترين ارزيابي 
از تورنمنت پاريس بود

ب��رد و باخت ه��اي آزادكاران در تورنمنت 
پاريس براي ما مهم نيس��ت و تنها ملاكي 
براي ارزيابي ميزان آمادگي كشتي گيران و 
همچنين رفع نقايص موجود در مبارزات آنها 
است. جوانان زيادي در اين تورنمنت مسابقه 
دادند كه وزن به وزن بالا آمده بودند. قطعاً 
چنين مياديني به منزله مسابقات تداركاتي 
براي امثال يزداني و كريمي است تا در سطح 
آمادگي بالاتري قرار بگيرن��د و ببينيم آيا 
تمريناتي كه در اردوها انجام داده اند نتيجه داده است يا نه. براي رفع نواقص، 
حضور در چنين مياديني لازم است. ما مي دانيم كه سطح اين مسابقات 
خيلي هم بالا نبود اما نياز بود جوانان ما خود را محكي جدي بزنند. در اين 
مدت اردوهاي بسيار خوبي برگزار شد و آنچه عيار يك كشتي گير را مشخص 
مي كند حضور در يك تورنمنت است. يك ماه بعداز مسابقات جهاني اردوها 
را آغاز كرديم و براي برطرف كردن نواقص هنوز نياز به زمان داريم. البته 
رحيمي و محمدي در اين مسابقات در يك وزن بالاتر به ميدان رفتند، اما 
عملكردشان قابل قبول بود. در مجموع 30 تا 40 درصد نتايج دلخواه ما به 
دست آمد؛ البته كريمي از همه بهتر بود و برنامه هايش را به خوبي پياده كرد. 
بقيه هم بد نبودند، اما به طور كامل رضايت نداريم. اين تورنمنت ها محل 
خوبي اس��ت كه جوانان ما به خودباوري برسند هر چند در اين مسابقات 
انتظارات را برآورده نكردند اما اعزام جوانان در اين سطح بسيار الزامي است. 
در اين مسابقات دوباره نشان داده شد كه ما خوشبختانه در سنگين وزن 
دستمان پر است و خيلي به كسب سهميه فكر نمي كنيم بلكه بايد براي 
كسب مدال المپيك تلاش كنيم حالا هم فرقي نمي كند كدام كشتي گير 
به مسابقات گزينشي اعزام شود؛ بلكه مهم كسب سهميه است. كميل بعد 
از فراز و نشيب هايي كه داشت در اين مسابقات عملكرد بهتري را به نمايش 
گذاشت. او در همان دور اول با حريف امريكايي كه يكي از رقباي اصلي اش 
است مبارزه كرد و خوب بود. بعد از اين همه مدت دوري، كميل يك گام به 
جلو برداشت و به خودباوري رسيد و نشان داد برخلاف اينكه مي گويند تمام 
شده است، هنوز در ميدان حضور دارد. اما هنوز در برخي اوزان مشكل داريم 

كه ان شاءالله بايد تا مسابقات المپيك آن را جبران كنيم.
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سقوط يك پله اي تيم ملي فوتبال در رنكينگ فيفا
رده بندي تيم هاي فوتبال جهان در ماه فوريه از سوي فيفا اعلام شد و بر اين 
اساس تيم ملي ايران با يك پله سقوط نسبت به ماه گذشته و با 672 امتياز 
در رده چهل و چهارم قرار گرفت. اين در حالي است كه شاگردان كرش 
در ميان تيم هاي ملي فوتبال آسيا همچنان رده نخست را در اختيار دارند. 
-------------------------------------------------------------
رحيمي و يزداني در جايگاه دوم برترين آزادكاران جهان

نخس��تين رده بندي برترين آزادكاران جهان در سال 2016 از سوي 
اتحاديه جهاني كشتي اعلام ش��د كه در اين رده بندي از ميان كشتي 
گيران آزادكار ايران، حسن رحيمي و حسن يزداني به ترتيب در جايگاه 
دومي اوزان 57 و 70 كيلوگرم قرار گرفتند و سيد احمد محمدي نيز 

جايگاه سومي وزن 65 كيلوگرم جهان را از آن خود كرد. 
-------------------------------------------------------------
ادامه صدر نشيني شهرداري ورامين در ليگ تكواندو

هفته سوم، چهارم و پنجم از دور برگشت ليگ برتر تكواندو، يادواره 500 
شهيد تكواندو كشور با حضور 9 تيم برگزار شد و صدرجدول رده بندي 
اين رقابت ها بدون تغيير باقي ماند. در حال حاضر ش��هرداري ورامين 
با 34 امتياز در جايگاه نخست قرار دارد، دانشگاه آزاد با 29 امتياز دوم 

است و پاس قوامين با 26 امتياز در جايگاه سوم قرار دارد. 
-------------------------------------------------------------

قضاوت داور ايراني در فوتسال قهرماني آسيا 
كميته برگزاركننده فوتس��ال قهرماني آس��يا نام 16 داور را براي اين 
رقابت ها اعلام ك��رده كه از اي��ران فقط نام وحيد ع��رض پيما در اين 
فهرست به چشم مي خورد. اين در حالي است كه كشورهايي مثل ژاپن، 
چين و عراق هر كدام دو نماينده در اين بازي ها خواهند داش��ت. اين 

رقابت ها 21 بهمن به ميزباني ازبكستان برگزار مي شود. 

  چـهـره ها/ وحيد صابري

فريدون حسن

88498432سرويس ورزشي

به قطر رفتم تاعملكرد بازيكنانم را ببينم
ك��رش در رقابت ه��اي مقدماتي المپيك 
به قطر رفت تا عملكرد ش��اگردانش را زير 
نظر داشته باشد هر چند در اين باره حرف 
و حديث هايي به وجود آمد و سرمربي تيم 
ملي پس از بازي با قطر آنجا را ترك كرد اما 
كرش معتقد اس��ت كه حضورش در قطر 
هيچ ربطي به اين مس��ابقات نداشته بلكه براي توس��عه فوتبال در 
فيفا بوده است. »سفر خوبي داش��تم. وظيفه ام بود كه به آنجا بروم و 
عملكرد بازيكنانم را زير نظر داشته باشم. وظيفه من آنجا هيچ ربطي به 
رقابت هاي برگزار شده نداشت بلكه مسائلي در ارتباط با توسعه فوتبال 
در فيفا و AFC و نيز رد و بدل كردن ايده ها از بعد آموزش��ي مدنظر 
بود. در ادامه به اروپا سفر كردم و فوتبال هاي ديگري را از نزديك ديدم 

هرچند برخي ديدارهاي برگزار شده در قطر را نيز مشاهده كردم.«

نگران نبودن سوشا نيستم 
تساوي پرسپوليس برابر سپاهان باعث شد 
تا انتقادات زيادي متوجه برخي از بازيكنان 
پرسپوليس شود. برانكو سرمربي سرخ پوش ها 
در اين ب��اره گفت: »بازي زيباي��ي را مقابل 
س��پاهان انجام داديم من فكر مي كنم رمز 
موفقيت تيم من كار، تلاش و انگيزه بازيكنانم 
است. آنها با كار و تلاش خود باعث مي شوند آمادگي و مهارت خودشان بالا 
برود و بتوانند بازي هاي زيبا و تماشاگر پسندي را در زمين بازي ارائه كنند 
البته ما محروميتي هم داشتيم كه ديگربه خاطر محروميت و نبودن سوشا 
مكاني نگران تيم نيستم زيرا در پست د ر وازه باني، لوبانف و محسني زاده 
را داريم كه د ر وازه بانان خوبي هس��تند. آنچه مهم است اينكه ما تلاش 
مي كنيم تا به روند خوبمان ادامه دهيم و بتوانيم هو اد ا ران را خوشحال 

كنيم، زيرا آنها سرمايه تيم ما محسوب مي شوند.«

عيادت وزير بهداشت از ملي پوش راگبي 
س��ارا عبدالملكي عضو تيم ملي راگبي و 
مربي و داور هندبال، كه چند روزي است 
تصادف كرده از حال و روز خوبي برخوردار 
نيست. او دانش��جوي رشته تربيت بدني 
وعضو تيم مل��ي راگبي اس��ت و بارها به 
اردوي تيم ملي دعوت شده و براي اين تيم 
بازي كرده است؛ هيچ يك از مسئولان ورزش از اين اتفاقي كه براي 
او افتاده است، خبر ندارند در فدراسيون هندبال و انجمن راگبي 
فعلا كسي پاسخگو نيست و معصومه مشت زن، نايب رئيس زنان 
در فدراسيون هندبال هم اصلًا خبري از اين موضوع ندارد اما جالب 
است كه هاشمي وزير بهداشت از اين بانوي ملي پوش عيادت كرد و 
پيگير كارهاي جراحي او شده است. نكته اي كه در غفلت مسئولان 

ورزشي مرهمي براي خانواده اين ملي پوش بوده است. 

شیوا نوروزي
تفاوت ديدگاه هاي وزارت ورزشي ها به كاروان اعزامي ايران به ريو

گودرزي:خيليخوشبينباشيم8مدالميگيريم

پرش اروپايي در ليگ واليبال
نيكولاي نيكولوف با پرشي بلند قدرت خود را به رخ واليباليست هاي ايراني 
كشيد. ليگ برتر واليبال از جمله مسابقات در كشورمان است كه با نظم 
و انضباطي حرفه اي پيگيري مي شود تا جايي كه واليباليست هاي درجه 
يك خارجي از حضور در ليگ ايران و همكاري با باشگاه هاي كشورمان 
استقبال مي كنند. مدافع بلغارستاني تيم پيكان از جمله بلندقامتاني است 
كه به ليگ برتر آمده و اتفاقا نقش بسزايي در موفقيت خودروسازان دارد. 
نيكولوف در بازي پيكان برابر متين ورامين حركتي زيبا از خود به نمايش 
گذشت. مدافع بلغاري با پرش��ي بلند اقدام به زدن توپ كرد، پرشي كه 

تعجب و شگفتي تماشاگران را هم به همراه داشت.

علي اكبر دودانگه

مربي تيم ملي كشتي آزاد

حامد قهرماني
   منهاي فوتبال

هفته بيست و پنجم رقابت  هاي ليگ برتر بسكتبال عصر پنج شنبه 
با ادامه صدرنش��يني پتروش��يمي و پيروزي تيم  هاي ميزبان به 
پايان رسيد. در جريان ديدارهاي اين هفته پتروشيمي بندر امام 
82 بر 71 شهرداري اراك را شكست داد تا با 40 امتياز همچنان 
صدرنشين جدول رده بندي باقي بماند، ثامن مشهد در اين شهر 
76 بر 59 نيروي زميني را شكست داد، پالايش نفت آبادان 83 بر 

68 شهرداري گرگان را از پيش رو برداشت، شيميدر هم در سالن 
بسكتبال آزادي 78 بر 67 شهرداري تبريز را از پيش رو برداشت. 
در جدول رده بندي پس از پتروشيمي تيم  هاي شيميدر و پالايش 
نفت با 38 و دانش��گاه آزاد با 35 امتياز به ترتيب در رده  هاي دوم 
تا چهارم قرار دارند. نيروي زميني و شهرداري تبريز هم تيم  هاي 

پايين جدول هستند. 

پتروشيمي صدرنشين ماند، شيميدر و پالايش هم امتياز

ليگ بانوان حرفه اي تر مي شود 
مهدي تاج، رئيس س��ازمان ليگ فوتبال گف��ت: »به طور حتم 
برخي از قوانين صدور مجوز حرفه اي از سال آينده براي ليگ برتر 
فوتبال زبان اجرا مي ش��ود، از جمله اين شرايط داشتن بضاعت 
مالي، داشتن زمين و اسپانسر، هيئت مديره، مديرعامل و حداقل 
داشتن 15 بازيكن حرفه اي است. ارزيابي ما از ليگ بانوان مثبت 

است و اميدواريم ليگ بانوان در سال آينده حرفه اي تر شود.« 

استرس بالايي داشتم 
پوريا نوروزيان، تيرانداز المپيكي ايران گفت: »در مسابقه  هاي كسب 
سهميه هند استرس زيادي داشتم اما خوشبختانه بر اين استرس غلبه 
كردم و توانستم به سهميه المپيك برسم. هيجانم بالا بود و فشار زيادي را 
احساس مي كردم. مي خواستم به خاطر خانواده، مادرم و زحمات مربيان 
سهميه بگيرم، به همين خاطر در روز مسابقه استرسم بيشتر شد. نگران 

بودم كه نتوانم خوب شليك كنم اما خدا را شكر كه توانستم.« 

از عملكردم راضي نيستم!
محمد دانشور، ملي پوش دوچرخه سواري ايران با وجود كسب مدال 
طلا در مسابقات قهرماني آسيا از عملكردش در اين رقابت ها رضايت 
ندارد. دانشور مي گويد: »معتقدم مي توانستم خيلي بهتر از اين ظاهر 
شوم. در سه ماده ركاب زدم اما فقط يك مدال به دست آوردم. هدفم 
اين بود كه در هر سه ماده قهرمان ش��وم اما اين اتفاق نيفتاد، دليل 

ناراحتي ام هم همين مسئله است.« 

دنيا حيدري
   گزارش

اميدوارم كمبود فشنگ نداشته باشيم 
فشنگ، فشنگ و فشنگ، اين اصلي ترين دغدغه ملي پوشان تيراندازي كشورمان 
براي حضور در رقابت  هاي بين المللي است، كمبود فشنگ در رشته تيراندازي 
درست مثل اين است كه از يك فوتباليست بخواهيد تا بدون توپ گلزني كند، 
اما با وجود اين كمبود بزرگ و به رغم تمرين به صورت خشك و بدون فشنگ 
بچه  هاي تيراندازي ايران گل كاشتند و موفق شدند تاريخ ساز شوند و پنج سهميه 
المپيك را به دست آورند.»اميدوارم براي المپيك كمبود فشنگ نداشته 
باشيم، هر چند كه مي دانم خيلي سخت است و رئيس فدراسيون 
و مسئولان تمام تلاش خود را كرده اند. بايد برنامه هايمان براي 
المپيك درست و به موقع اجرا شود. من زير نظر سرمربي كار 
مي كنم و هر چه بگويد انجام مي دهد تمام تلاشم را مي كنم 
كه به آمادگي كامل برس��م.«  جام بزرگ درب��اره اهداي 
مدالش به مقام معظم رهبري هم گف��ت: »قطعاً مدال و 
كسب سهميه خيلي خيلي كم اس��ت اما اميدوارم با اين 
كارمان بتوانيم گوشه اي از زحمات ايشان را جبران كنيم 
و با موفقيت در المپيك بتوانيم پاسخ توجهات ايشان به 

ورزش بانوان را بدهيم و خوشحالشان كنيم.«

از آزادكاران راضي نيستم 
كشتي به عنوان يكي از اميدهاي مدال آوري ايران در رقابت  هاي المپيك 2016 

ريو اين روزها با حاشيه  هاي ريز و درشتي روبه روست، صحبت هايي كه بعضاً از 
سوي رئيس فدراسيون و يا مربيان تيم ملي شنيده مي شود حاكي از آن است 

كه شرايط رسيدگي به اين رشته چندان رضايت اهالي آن را در پي نداشته است. 
اما آنچه بيشتر از اين رس��يدگي ها و توجه ها موجب نگراني است سطح فني و 

مشكلات تكنيكي و تاكتيكي كشتي گيران ايران در آستانه سال المپيك و آمادگي 
براي حضوري پربار در اين ميدان بزرگ است تا جايي كه اين مسئله به خصوص 

در جمع كشتي گيران آزاد حتي صداي رئيس فدراسيون و سرمربي تيم 
ملي كشتي آزاد را در هم آورده است.  رسول خادم پس از پايان 

رقابت  هاي بين المللي جام پاريس با انتقاد و ابراز نارضايتي 
از عملكرد كش��تي گيران آزادكار حاض��ر در اين رقابت ها 
گفت: »نتايج و كسب مدال ها براي ما ملاك نيست، بيشتر 

آزادكاران حاضر در اين رقابت ها برنامه  هاي فني مدنظر كادر فني 
به آن اندازه كه لازم بود را نتوانستند پياده كنند. تمام مشكلات مالي 

نيست هر چند مسئولين بايد توجه بيشتري به رشته  هاي المپيكي 
داشته باشند تا بتوان در المپيك با اقتدار افتخارآفرين بود.« 


